



ສາທາລະນາລັດ ປະຊາທິປະໄຕ ປະຊາຊົນລາວ

ສັນຕິພາບ ເອກະລາດ ປະຊາທິປະໄຕ ເອກະພາບ ວັດທະນາຖາວອນ

-----00000-----

ແຂວງຫົວພັນ

ເລກທີ...04.../ ຈຂ

ຊຳເໜືອ, ວັນທີ 12 / 07 / 2013

ຄໍາສັ່ງ

ເຖິງ: ບັນດາທ່ານເຈົ້າເມືອງ, ກອງບັນຊາການທະຫານ, ຕໍາຫຼວດ, ພະແນກກວດກາ ແລະ ຄວບຄຸມຢາເສບຕິດ, ຫ້ອງການພັດທະນາຊຸມນະບົດ ແລະ ລຶບລ້າງຄວາມທຸກຍາກ, ຫ້ອງການ ປກຊ - ປກສ ແລະ ພະແນກການກ່ຽວຂ້ອງ ຂອງແຂວງ.

ເລື່ອງ: ໃຫ້ເອົາໃຈໃສ່ສະກັດກັ້ນການລະເມີດປູກຝົນ ແລະ ການແກ້ໄຂປະກົດການຫຍໍ້ຫໍ່ຂອງຢາເສບຕິດພາຍໃນແຂວງ.

- ອີງຕາມ ກົດໝາຍການປົກຄອງທອງຖິ່ນສະບັບເລກທີ 03/ສພຊ ລົງວັນທີ 21 ຕຸລາ 2003.
- ອີງຕາມ ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍຢາເສບຕິດ ແລະ ກົດໝາຍອາຍາ ມາດຕາ 146 ສະບັບປັບປຸງໃໝ່ກ່ຽວກັບການຜະລິດ, ຄ້າຂາຍ - ຂົນສົ່ງ, ເສບ ຫຼື ມີຢາເສບຕິດໄວ້ໃນຄອບຄອງ.

ໃນປີຜ່ານມາສັງເກດເຫັນວ່າການລັກລອບປູກຝົນຢູ່ພາຍໃນແຂວງພວກເຮົາ ມີລັກສະນະເພີ່ມຂຶ້ນ ເຊິ່ງໄດ້ສ້າງຄວາມບໍ່ສະຫງົບ ແລະ ຄວາມບໍ່ເປັນລະບຽບຮຽບຮ້ອຍຕໍ່ແຂວງຫົວພັນ ພວກເຮົາ ຄະນະພັກ, ອຳນາດການປົກຄອງທຸກຂັ້ນ ກໍ່ໄດ້ເປັນເຈົ້າການສຶກສາອົບຮົມປະຊາຊົນໃຫ້ຮັບຮູ້ເຂົ້າໃຈຕໍ່ແນວທາງນະໂຍບາຍຂອງພັກ, ລະບຽບກົດໝາຍຂອງລັດ ເຮັດໃຫ້ປະຊາຊົນສ່ວນຫຼາຍ ບໍ່ລະເມີດປູກຝົນ ກົງກັນຂ້າມຢູ່ບາງກຸ່ມບ້ານ, ອຳນາດການປົກຄອງບ້ານບໍ່ໄດ້ເອົາໃຈໃສ່ຄຸ້ມຄອງປະຊາຊົນຂອງຕົນປະປ່ອຍໃຫ້ເຂົາເຈົ້າມີການລະເມີດປູກຝົນ ບາງກຸ່ມບ້ານກໍ່ໄດ້ຮັບການແກ້ໄຂ ແລະ ປັບໃໝເອົາເງິນແຕ່ບໍ່ມີການຈັດຕັ້ງທຳລາຍຍັງປ່ອຍໃຫ້ຜູ້ລະເມີດປູກຝົນ ໄດ້ເກັບກູ້ເອົາຢາງຝົນ ການຈັດຕັ້ງແກ້ໄຂດັ່ງກ່າວບໍ່ທັນໄດ້ປະຕິບັດຕາມກົດໝາຍ ທີ່ໄດ້ກຳນົດໄວ້ ຈຶ່ງເຮັດໃຫ້ປະຊາຊົນ ບໍ່ມີຄວາມຢ້ານກົວ ແລະ ເຂັດລາບ ຜູ້ລະເມີດປູກຝົນຈຳນວນໜຶ່ງຍັງມີການທ້າທາຍຕໍ່ການຈັດຕັ້ງ ຕໍ່ສະພາບການດັ່ງກ່າວ ເປັນບັນຫາຫຍຸ້ງຍາກສັບສົນຢູ່ໃນສັງຄົມເປັນການກົດໜ່ວງທ່ວງດຶງ ການພັດທະນາ ເສດຖະກິດ - ສັງຄົມ ຂອງແຂວງພວກເຮົາ ໃນລະດູ ແລ້ງປີ 2013 ທີ່ຈະມາເຖິງນີ້ ເພື່ອເປັນການສະກັດກັ້ນແຕ່ຫົວທີ່ບໍ່ໃຫ້ປະຊາຊົນມີການລະເມີດປູກຝົນ ຫຼື ປູກແລ້ວແຕ່ຍັງໜ້ອຍ ໃຫ້ສາມາດແກ້ໄຂໄດ້ແຕ່ຫົວທີ່ ເຮັດໃຫ້ແຂວງຫົວພັນ ເປັນແຂວງລຶບລ້າງການປູກຝົນ

ໄດ້ຢ່າງສິ້ນເຊີງ ແລະ ເພື່ອເຮັດໃຫ້ການຄວບຄຸມກວດກາ, ແກ້ໄຂການລະເມີດປູກຝີ່ນ ມີຄວາມທັດກຸມ, ເຂັ້ມງວດ, ທັງຮັບປະກັນບໍ່ໃຫ້ມີໄຮ່ຝີ່ນຕົກຄ້າງຄືປີຜ່ານມາ.

ເຈົ້າແຂວງ ຈົ່ງອອກຄໍາສັ່ງດັ່ງນີ້:



1/. ໃຫ້ກອງບັນຊາການທະຫານ, ຕໍາຫຼວດ, ບັນດາພະແນກການຂອງແຂວງ ເຈົ້າເມືອງ ແລະ ພາກສ່ວນ ກ່ຽວຂ້ອງສືບຕໍ່ເຮັດວຽກງານໂຄສະນາສຶກສາອົບຮົມແນວທາງນະໂຍບາຍຂອງພັກ, ລະບຽບກົດໝາຍຂອງ ລັດ ໃຫ້ຄະນະພັກກຸ່ມບ້ານ, ອຳນາດການປົກຄອງບ້ານ, ປກສ ກຸ່ມບ້ານ, ທີມງານກໍ່ສ້າງຮາກຖານການ ເມືອງ ສົມທົບກັບອຳນາດການປົກຄອງບ້ານ ອະທິບາຍຊີ້ເຫດຊີ້ຜົນ ໃຫ້ປະຊາຊົນທີ່ຂຶ້ນກັບຄວາມຮັບ ຜິດຊອບຂອງຕົນບໍ່ວ່າບຸກຄົນ ແລະ ຄອບຄົວ ບໍ່ໃຫ້ມີການກະກຽມເງື່ອນໄຂລັກລອບປູກຝີ່ນຢ່າງເດັດຂາດ ທັງເອົາໃຈໃສ່ກວດກາຄວບຄຸມແຕ່ທົ່ວທິ.

2/. ໃຫ້ເຈົ້າເມືອງຊີ້ນຳອົງການຈັດຕັ້ງມະຫາຊົນ ນຳເອົາພະນັກງານທີ່ກ່ຽວຂ້ອງລົງສົມທົບຄະນະພັກກຸ່ມ ບ້ານ ແລະ ອຳນາດການປົກຄອງບ້ານ ເຮັດວຽກງານສຶກສາອົບຮົມການເມືອງແນວຄິດ ໃຫ້ປະຊາຊົນໂດຍ ສະເພາະ ເຈົ້າກົກ, ເຈົ້າເລົ່າ, ຊິງຊາວ ເພື່ອໃຫ້ເຂົາເຈົ້າເປັນເຈົ້າການປູກລະດົມຊາວບ້ານ, ລູກຫຼານ ເປັນ ແບບຢ່າງບໍ່ປູກຝີ່ນ, ບໍ່ຄອບຄອງ ຫຼື ຮັກສາແກ່ນຝີ່ນ ແລະ ບໍ່ຂາຍເບ້ຍຝີ່ນ, ບໍ່ເສບ, ບໍ່ຊົມໃຊ້, ບໍ່ຄ້າຂາຍ ແລະ ບໍ່ຂົນສົ່ງຢາເສບຕິດທຸກປະເພດ. ພ້ອມທັງຕິດຕາມປະຊາຊົນບໍ່ໃຫ້ກະກຽມເນື້ອທີ່ເພື່ອປູກຝີ່ນ.

3/. ໃຫ້ກອງບັນຊາການທະຫານ, ກອງບັນຊາການຕໍາຫຼວດແຂວງ ຊີ້ນຳກອງບັນຊາການທະຫານ, ຕໍາຫຼວດເມືອງ ຕາມສາຍຂອງຕົນ ວິຊາສະເພາະ ປະທານ ປກຊ - ປກສ ເມືອງ ເອົາໃຈໃສ່ຊີ້ນຳທຸກ ກຳລັງປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບທີ່ຂຶ້ນກັບຄວາມຮັບຜິດຊອບຂອງຕົນໃຫ້ປະສານທຸກພາກສ່ວນ ແລະ ເປັນ ເຈົ້າການສົມທົບກັບຄະນະພັກກຸ່ມບ້ານ, ອຳນາດການປົກຄອງບ້ານ ລົງເຄື່ອນໄຫວກວດກາຕິດຕາມພື້ນທີ່ ຕາມຂອບເຂດຄວາມຮັບຜິດຊອບ ເຝົ້າລະວັງກວດກາຄຸ້ມຄອງສຳມະໂນຄົວ, ກຳໃຫ້ໄດ້ການເໜັງຕີງຂອງ ພົນລະເມືອງ ການຍົກຍ້າຍໄປ - ມາ ຕັ້ງພູມລຳເນົາ, ຕັ້ງສະນຳລ້ຽງສັດ - ເຮັດໄຮ່ ໃນຂອບເຂດທ້ອງ ຖິ່ນ ແລະ ເຂດດິນແດນຂອງບ້ານຕົນ ພ້ອມກັນນັ້ນກໍ່ເອົາໃຈໃສ່ກວດກາອາວຸດເສິກ ແລະ ອາວຸດລ່າເນື້ອ ທີ່ມີການເພີ່ມຂຶ້ນ ຖ້າກວດພົບເຫັນໄຮ່ຝີ່ນ ຕ້ອງກວດກາໃຫ້ລະອຽດແມ່ນປະຊາຊົນ ບຸກຄົນ ຢູ່ບ້ານໃດເປັນ ຜູ້ປູກ ໃຫ້ຮີບຮ້ອນສະກັດກັ້ນແຕ່ທົ່ວທິໂດຍສຶກສາອົບຮົມ, ກ່າວເຕືອນ, ສ້າງບົດບັນທຶກໃຫ້ຢຸດຕິການປູກ ຝີ່ນ ເກັບກຳຂໍ້ມູນຜູ້ຕີດ້ານ ຫຼື ຫົວໄປໂຕການນຳພາຜູ້ອື່ນລະເມີດປູກຝີ່ນ ເພື່ອປະຕິບັດມາດຕາການແກ້ໄຂ ຢ່າງເໝາະສົມ.

4/. ໃຫ້ເມືອງ ແລະ ກຸ່ມບ້ານເອົາໃຈໃສ່ກວດກາ ຄອບຄົວ ຫຼື ບຸກຄົນທີ່ໄດ້ຮັບການສຶກສາອົບຮົມ, ກ່າວ ເຕືອນ ແລະ ສ້າງບັນທຶກສັນຍາໃຫ້ຢຸດເຊົາປູກຝີ່ນແລ້ວ ແຕ່ຄອບຄົວ ແລະ ບຸກຄົນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງຍັງສືບຕໍ່ ບົວລະບັດສວນ ຫຼື ໄຮ່ຝີ່ນປະໃຫ້ຕົ້ນຝີ່ນໃຫຍ່ຂຶ້ນ ໃຫ້ທຸກພາກສ່ວນ ແລະ ທຸກກຳລັງປະສານສົມທົບກັນ

ແກ້ໄຂໃຫ້ຂາດຕົວ, ເດັດຂາດບໍ່ໃຫ້ເຂົ້າເຈົ້າໄດ້ເກັບກູ້ ຫຼື ປາດເອົາຝົນ ໂດຍໃຫ້ປະຕິບັດໂທດຕາມລະບຽບ
ກົດໝາຍ ແລະ ບັບໄໝແກ້ໄຂຢູ່ຂັ້ນກຸ່ມ ຫຼື ເມືອງ ພາຍຫຼັງສຶກສາອົບຮົມ, ບັບໄໝແລ້ວ ໃຫ້ຄອບຄົວ ຫຼື
ການຈັດຕັ້ງທຳລາຍໄຮ່ຝົນໃຫ້ສຳເລັດ.

- ຖ້າກົມກອງ, ບ້ານ, ຄອບຄົວ ແລະ ບຸກຄົນໃດ ຫາກດີ້ດານຜ່າຝົນບໍ່ປະຕິບັດຕາມຄຳສັ່ງຂອງຂັ້ນ
ເທິງວາງອອກຈະຖືກປະຕິບັດໂທດ ຕາມກົດໝາຍອາຍາ ມາດຕາ 146 ຂໍ້ 4 ບັກ 6,7,8,9. ສະບັບ
ບັບປຸງໃໝ່ຢ່າງເຂັ້ມງວດ ແລະ ເດັດຂາດ ກົງກັນຂ້າມຖ້າກົມກອງ, ບ້ານ, ຄອບຄົວ ແລະ ບຸກຄົນໃດ
ປະຕິບັດໄດ້ດີຈະໄດ້ຮັບການຍ້ອງຍໍຢ່າງສົມກຽດ.

5/. ໃຫ້ແຕ່ລະເມືອງເອົາໃຈໃສ່ຊີ້ນຳກຸ່ມບ້ານ ໃນການສ້າງບ້ານປອດຢາເສບຕິດ ເພື່ອໃຫ້ກຸ່ມບ້ານເປັນເຈົ້າ
ການປະກອບສ່ວນສ້າງຂະບວນການຕ້ານຢາເສບຕິດຢູ່ບັນດາບ້ານ, ໝວດໂຮງຮຽນໃຫ້ແຂງແຮງ ສ້າງ
ບ້ານ ແລະ ໂຮງຮຽນປອດຢາເສບຕິດໃຫ້ໄດ້ຕາມຄາດໝາຍ 15/ບ້ານ/ເມືອງ/ປີ ແລະ 5 ໝວດໂຮງຮຽນ/
ເມືອງ/ປີ ທັງເອົາໃຈໃສ່ກວດກາປະເມີນຜົນ ແລະ ຍັງຍືນຄືນຈຳນວນບ້ານທີ່ໄດ້ປະກາດໄປແລ້ວ. ພ້ອມ
ທັງເກັບກຳຂໍ້ມູນ ຜູ້ທີ່ຕິດຢາເສບຕິດແຕ່ລະປະເພດໃຫ້ລະອຽດຊັດເຈນ ປຸກລະດົມຜູ້ຕິດຢາເສບຕິດ ເຂົ້າ
ຮັບການບຳບັດແບບຊຸມຊົນ ຫຼື ຢູ່ສູນບຳບັດຂອງແຂວງ ຕາມເງື່ອນໄຂເໝາະສົມຂອງຄອບຄົວ.

ຄຳສັ່ງສະບັບນີ້ມີຜົນສັກສິດນັບແຕ່ມີລົງລາຍເຊັນເປັນຕົ້ນໄປ ເມື່ອໄດ້ຮັບຄຳສັ່ງນີ້ແລ້ວ ໃຫ້ບັນດາ
ເມືອງ ພະແນກການກ່ຽວຂ້ອງ ຈົ່ງພ້ອມກັນຄົ້ນຄ້ວາຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ໃຫ້ຖືກຕ້ອງເຂັ້ມງວດ ແລະ ໄດ້ຮັບ
ຜົນດີ.

ເຈົ້າແຂວງ ແຂວງຫົວພັນ



ຄຳຮຸ່ງ ເຮືອງວິງສີ